
Protokół Nr XXXI 
sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 30 marca 2021 r. 
w trybie zdalnym za pośrednictwem środków komunikacji elektronicznej. 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9 3 0 , a zakończyły o godz. 1 1 0 2 . 
W obradach sesji udział wzięło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 

Ad. 1. 

Obrady XXXI sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom Pani Katarzyna 
Skuza - Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy -
Pana Andrzeja Tuza oraz radnych obecnych na sesji. Przewodnicząca przeszła 
następnie do odczytania listy obecności radnych w porządku alfabetycznym. 
Wszyscy obecni radni w liczbie 14 zgłosili swoją obecność na obradach - lista 
obecności radnych jest załącznikiem do protokołu. Przewodnicząca stwierdziła 
quorum i rozpoczęła obrady RM w Szydłowie. 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad 
XXXI sesji RM: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RM. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie między sesjami RM. 
6.Sprawozdanie z działalności Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Szydłowie za 2020 r. 
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2021 - 2031 -
projekt Nr XXXI /173 /2021 , 

- zmian w budżecie Gminy Szydłów na 2021 rok - projekt Nr XXXI /174/ 2021, 
- przystąpienia Gminy Szydłów do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej" - edycja 2021 w ramach Funduszu Solidarnościowego -
projekt Nr XXXI /175 /2021 , 

- przystąpienia Gminy Szydłów do realizacji Programu „Opieka Wytchnieniowa" -
edycja 2021 - projekt Nr XXXI /176/ 2021, 

- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szydłów w 2021 roku - projekt 
Nr XXXI /177/ 2021, 

- przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Szydłów celem przekazania go do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu - projekt Nr XXXI /178/ 2021, 



- zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2021 rok - projekt Nr XXXI /179/ 2021. 

- określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transport 
nieczystości ciekłych - projekt Nr XXXI /180/ 2021. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zamknięcie obrad. 

Po przedstawieniu porządku obrad Przewodnicząca RM zwróciła się do radnych 
o zgłaszanie wniosków lub uwag co do zmiany lub uzupełnienia tegoż porządku 
obrad. Takie uwagi oraz wnioski nie zostały zgłoszone. W związku z czym poddała 
pod głosowanie jawne proponowany porządek obrad i porządek ten został przyjęty 
jednogłośnie - 1 4 głosów „za". 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołu z poprzedniej, tj. sesji Nr 
XXX z dnia 15 lutego 2021 r. i zwróciła się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag do 
protokołu. Radni nie zgłosili takich wniosków i zastrzeżeń. W przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym, protokół z XXX sesji RM został przyjęty jednogłośnie - 14 
głosów „za". 

Ad. 4. , 
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- radny Łukasz Gondek - zgłosił zapytanie dotyczące odwodnienia odcinka ulicy 
Opatowskiej, a konkretnie odcinka, który przebiega od remizy OSP w dół, do ulicy 
Armii Krajowej. Przy dużych opadach cała woda z tej ulicy spływa na podwórko 
jednego z mieszkańców ulicy Opatowskiej. Prośba odnośnie odwodnienia była już 
zgłaszana przez właściciela tej nieruchomości do Pana Burmistrza. Radny chciał 
również ze swojej strony przypomnieć o tym, ponieważ do niego również ten 
problem został zgłoszony niedawno, 

- radny Marek Skuza - zgłosił również pytanie, tak jak radny Sebastian Gałązka, 
potrzebę doprecyzowania spraw odbioru odpadów komunalnych, co kryje się pod 
nazwą „opony", czy są to zarówno małe czy także duże opony, 

- radna Agnieszka Juszczak - zgłosiła zapytanie w sprawie zamieszczenia na stronie 
internetowej UMiG komunikatu dotyczącego prawidłowego stosowania środków 
przez sadowników i rolników ochrony roślin, a szczególnie w czasie oblotu pszczół. 
Prośbę taką zgłosili do radnej pszczelarze z terenu sołectwa Kotuszów. 

- radny Damian Karwata - zgłosił pytanie w sprawie odświeżenia i wyczyszczenia 
przystanków autobusowych po mijającej już zimie w miejscowości Rudki, aby stały 
się one bardziej estetyczne, 

- radny Łukasz Gondek - zwrócił się do Burmistrza z informacją, że mieszkańcy 
naszej gminy zgłaszają, iż tablice informacyjne, które znajdują się przy wjeździe do 
naszej gminy są w bardzo złym stanie. Zaznaczył również, że na tablicach tych nie 
znajduje się informacja, iż jest to Miasto i Gmina Szydłów, stąd prośba aby coś 
w tym kierunku zadziałać, 

- radny Leszek Wójcik - zadał pytanie skierowane do Pana Burmistrza, czy ma jakieś 
informacje na temat środków na drogi, tzw. powodziówki. Czy w tym roku będą 
jakieś środki przyznane dla gminy na ten cel? Zapytał również kiedy odbędą się 
przetargi na remont dróg ze środków z funduszu sołeckiego, ponieważ wiosna jest 
porą roku kiedy remont ten przydałby się najbardziej, 

- radna Katarzyna Skuza - zwróciła się do Burmistrza z o wycięcia gałęzi na drodze 
która biegnie w Solcu koło remizy, a druga jest to droga w Solcu, tzw. droga na 
Pieczonki. Przewodnicząca skierowała również prośbę do właścicieli działek, które 
znajdują się przy tej drodze o wycięcie pierwszych drzew, ponieważ to one 
najbardziej ograniczają poruszanie się tą drogą. 

Ad. 5. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Miasta i Gminy Szydłów przywitał 
Przewodniczącą RM i szanowną Radę a następnie złożył sprawozdanie z prac jakie 
miały miejsce w okresie między sesjami RM: 
- Burmistrz uczestniczył w spotkaniu Społecznej Rady przy SPZZOZ w Staszowie, 

podczas którego omawiana został aktualna sytuacja szpitala w czasie trwającej 
pandemii koronowirusa; 

- Burmistrz wraz z komisją dokonali odbioru końcowego sali gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej w Szydłowie wraz z częścią dydaktyczna i sanitariatami; 

- Burmistrz uczestniczył w spotkaniu zdalnym Lokalnej Grupy Działania „Białe Ługi", 



podczas którego rozmawiano o projektach jakie zostały złożone przez 
stowarzyszenia z terenu naszej gminy; 

- z okazji święta Dnia Kobiet Burmistrz składał Paniom życzenia na rynku Szydłowa 
i wręczał im kwiaty; 

- z okazji Dnia Sołtysa wspólnie z Panią Przewodnicząca Katarzyną Skuzą i Panem 
Wiceprzewodniczącym Zbigniewem Głogowskim, złożyli życzenia na ręce Sołtysów 
i Sołtysek za ich ciężką pracę oraz zaangażowanie w sprawy gminy; 

- Burmistrz odbył także spotkanie z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, Panią 
Anną Żak, podczas którego rozmawiało rewitalizacji, która obecnie odbywa się na 
terenie Miasta Szydłowa. Rozmowa dotyczyła również przyszłych projektów, między 
innymi kwestii boiska sportowego, na które Pani Konserwator będzie musiała wydać 
pozwolenie; 

- Burmistrz brał udział w spotkaniu Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego, 
podczas którego omawiane były problemy, z którymi borykają się samorządy 
w dobie trwającej pandemii COVID -19; 

- Burmistrz spotkał się również z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży 
Pożarnej w Staszowie Panem Rafałem Gajewiczem, podczas którego to spotkania 
rozmawiał o gotowości bojowej Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu naszej 
gminy 

Ad. 6. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie, Pani 
Agnieszka Makowska przedstawiła Sprawozdanie opisowe z działalności Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie za rok 2020, które to 
sprawozdanie zgodnie ze Statutem M-GOPS w Szydłowie powinno być 
przedstawione do dnia 31 marca każdego roku. 
Ośrodek realizuje zadania w oparciu o akty prawne takie jak: ustawa o pomocy 
społecznej, ustawa o świadczeniach rodzinnych, ustawa o osobach uprawnionych do 
alimentów, ustawa o przeciwdziałaniu przemocy, ustawa o wspieraniu rodziny 
i systemie pieczy zastępczej, ustawa o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów, 
ustawa o Karcie Dużej Rodziny, ustawa pomocy państwa w wychowaniu dzieci, 
ustawa o systemie oświaty, ustawa o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem", 
ustawa o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych, 
ustawa ochronie zdrowia psychicznego oraz rozporządzenia i akty własne jednostki. 
Działalność Ośrodka finansowana jest z budżetu gminy oraz dotacji rządowych. Plan 
finansowy Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie na rok 2020 
wynosił:8.005.610,60zł. 
Analiza zadaniowa budżetu M -GOPS w Szydłowie przedstawia się następująco: 

> Zadania własne gminy: plan -1.244 062,60 z ł , wydatki -1.060 245,07 zł; 
> Zadania zlecone gminie: plan - 6.761.548,00 zł, wydatki - 6.710.144,39 zł. 

Łącznie daje to kwotę: plan - 8.005.610,60 zł, wydatki - 7.770.389,46 zł 
Wydatki poniesione na realizację świadczeń 2020 roku: 

— zasiłki stałe: liczba osób - 8, wykonanie - 72.094,99 zł, środki z dotacji budżetu 
państwa, 



— składki zdrowotne opłacone od osób pobierających zasiłki stałe: liczba osób -
15, wykonanie 6.098,75 zł, środki z dotacji budżetu państwa; 

— zasiłki okresowe: liczba osób - 9, wykonanie - 13.111,68 zł, środki z dotacji 
budżetu państwa; 

— Program wieloletni rządowy „Posiłek w szkole i w domu" - liczba rodzin - 58, 
liczba dzieci - 102, wykonanie - 60.000,00 zł, z czego 48 000,00 zł to środki 
z dotacji budżetu państwa, a 12 000,00 zł, to środki własne gminy; 

— Zasiłki celowe: liczba rodzin - 96, wykonanie - 20.330,48 zł, środki własne 
gminy; 

— Usługi opiekuńcze: liczba osób - 7, wykonanie 44.539,79 zł, środki własne; 
— Usługi opieki wytchnieniowej: liczba rodzin - 3, wykonanie - 20 820,00 zł 

z czego środki z dotacji budżetu państwa 16 656,00 zł a środki własne 
4 164,00 zł; 

— Schroniska, gdzie umieszczone są dwie osoby, wykonanie - 18 945,00 zł, 
środki własne gminy; 

— Domy Pomocy Społecznej: liczba osób - 1 1 , wykonanie - 282 024,01 zł, 
środki własne gminy; 

— Zasiłki rodzinne, świadczenia opiekuńcze, fundusz alimentacyjny, zasiłki 
pielęgnacyjne: liczba rodzin - 4 2 5 , wykonanie - 1 981 916,94 zł, środki 
z budżetu państwa; 

— Składki zdrowotne od świadczeń opiekuńczych: liczba rodzin - 4 5 rodzin, 
wykonanie - 37 426,00 zł, środki z budżetu państwa; 

— Świadczenia wychowawcze, 500+ : liczba rodzin - 471, liczba dzieci - 738, 
wykonanie - 4 538 165,55 zł, środki z budżetu państwa; 

— Stypendia szkolne dla dzieci: liczba dzieci - 65, wykonanie - 70 195,00 zł 
z czego 63 175,00 zł to środki z budżetu państwa, a 7 020,00 zł środki własne 
gminy; 

— Świadczenie „Dobry start": liczba dzieci - 492, wykonanie 152 519,90 zł, 
środki z budżetu państwa; 

— Karta Dużej Rodziny: liczba kart wydanych - 41 szt., wykonanie - 116,00 zł, 
środki z budżetu państwa; 

— Świadczenia zdrowotne finansowane ze środków publicznych: liczba rodzin -
4, wykonanie - 210,00 zł, środki z budżetu państwa; 

— Sprawienie pogrzebów: 1 osoba, wykonanie - 3 900,00 zł, środki własne 
gminy; 

— Utrzymanie dziecka w pieczy zastępczej: 1 dziecko, wykonanie - 6 312,00 zł, 
środki własne gminy; 

— Przeciwdziałanie przemocy w rodzinie: 14 rodzin objętych pomocą, wykonanie 
- 1 399,00 zł, środki własne gminy przeznaczone na szkolenie; 

— Asystent Rodziny: 11 rodzin, wykonanie - 49 581,37 zł, środki z budżetu 
państwa; 

— Utrzymanie ośrodka: 8 osób zatrudnionych, wykonanie - 385 775,23 zł 
z czego 318 671,23 zł to środki z budżetu państwa a 67 104,00 zł środki 
własne gminy. 

Wykonanie dochodów M-GOPS w Szydłowie za 2020 rok przedstawia się 
następująco: 

— Wpływy z tyt. zwrotów oraz odpłatności za pobyt w domach pomocy 
społecznej - 488,46 zł 



— Wpływy z tyt. odpłatności za pobyt w Schronisku dla Bezdomnych -
11.421,00 zł 

— Zwrot nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych, z funduszu 
alimentacyjnego wraz z odsetkami - 4.682,42 zł 

— Zwrot nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych wraz z odsetkami -
682,22 zł 

— Wpłaty z tytułu odpłatności za przyznanie pomocy w formie usług 
opiekuńczych - 7.585,40 zł. 

W roku 2020 z pomocy społecznej z terenu 16 miejscowości gminy Szydłów 
skorzystało 140 rodzin. M-GOPS w Szydłowie realizował również w roku 2020 pomoc 
żywnościową w ramach której skierowanie na paczki żywnościowe otrzymało 203 
rodziny (480 osób), a pomoc otrzymana z Banku Żywności to ok. 24 tony żywności. 
Realizowany był również program „Wspieraj Seniora" w ramach którego pracownicy 
M-GOPS w Szydłowie udzielali w ostatnich dwóch miesiącach pomocy seniorom, 
którzy taka potrzebę zgłosili, a było ich w sumie 50. Wparcie to polegało głownie na 
zrobieniu zakupów i załatwieniu niezbędnych spraw. 

Ad. 7. 

Następnym punktem obrad na sesji RM w Szydłowie było rozpatrzenie 
projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Szydłów na lata 2021 - 2031, który to projekt przedstawiła Skarbnik Gminy 
Szydłów, Pani Alicja Kłonicka. 
W Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2031 wprowadza się następujące 
zmiany w roku 2021: 

— dochody bieżące zostały zwiększone o 173.902,00 zł, 
Dochody budżetowe na rok 2021 po zmianach wynoszą 25.572.668,00 zł. 
Wydatki bieżące zostały zwiększone o 380.532,90 zł. 
Wydatki budżetowe na rok 2021 po zmianach wynoszą 30.299.014,90 zł. 

W wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetu wynosi 4.726.346,90 zł, 
który zostanie pokryty kredytem - 2.850.000,00 zł, niewykorzystanymi środkami 
pieniężnymi na rachunku bieżącym budżetu w kwocie - 1.669.716,00 zł, 
niewykorzystanymi środkami na rachunku bieżącym budżetu, wynikających 
z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 
- 206.630,90 zł. 
Przychody na rok 2021 wynoszą 5.026.346,90 zł, a rozchody 300.000,00 zł. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 4 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/173/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 



Kolejnym punktem obrad RM w Szydłowie było rozpatrzenie projektu i pojęcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Szydłów na 2021 rok. Projekt ten 
przedstawiła Skarbnik Gminy Szydłów, Pani Alicja Kłonicka. 
Po stronie dochodów wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 758 - Różne rozliczenia - zwiększono dochody z tytułu zwiększenia 
subwencji oświatowej ogólnej o 12.979,00 zł, 
- dział 801 - Oświata i wychowanie - na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego Znak:FN.I.3111.89.2021został zwiększony plan dotacji celowej na 
realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego o kwotę 148.571,00 zł, 
- dział 852 - Pomoc społeczna - na podstawie informacji Wojewody 
Świętokrzyskiego Znak: FN.1.3111.1.2021 o kwotach dotacji określonych w ustawie 
budżetowej na 2021 r. zmniejszono dochody na realizację własnych zadań bieżących 
gminy o 220,00 zł na utrzymanie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
oraz zwiększono dotacje o kwotę 2.310,00 zł. na dożywianie dzieci, 
- na podstawie umowy nr 93/WS/2021 z Wojewodą Świętokrzyskim zwiększono 
środki Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie zadania w ramach 
Programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Wspieraj Seniora" o kwotę 
10.262,00 zł. 
Dochody budżetowe po zmianach wynoszą 25.572.668,00 zł. 

Po stronie wydatków zmiany są wynikiem zmian wprowadzonych po stronie 
dochodów oraz zmniejszeniem wydatków: 
- dział 801 - Oświata i wychowanie - wydatki zwiększono o 161.550,00 zł, 
- dział 851 - Ochrona zdrowia, rozdział Przeciwdziałanie alkoholizmowi - zwiększono 

wydatki o 66.524,90 zł, 
- dział 852 - Pomoc społeczna - zwiększono wydatki o 12.572,00 zł na zadania 

z zakresu pomocy społecznej oraz zmniejszono o kwotę 220,00 zł, 
- dział 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zwiększono wydatki 

0 kwotę 140.106,00 zł, są to środki niewykorzystane w latach ubiegłych z tytułu kar 
1 opłat za korzystanie ze środowiska. Środki te zostaną wykorzystane między innymi 
na: 50 000,00 zł na likwidację dzikich wysypisk śmieci oraz 6 000,00 zł na zakup 
fotopułapek, które zostaną umieszczone na terenie gminy Szydłów celem 
wyeliminowania wysypywania śmieci w miejscach niedozwolonych. 
Wydatki po zmianach wynoszą 30.299.014,90 zł. 

Przewodnicząca RM Pani Katarzyna Skuza zadała pytanie, dlaczego kwota na 
likwidację dzikich wysypisk to aż 50 000,00 zł, czy jest ich aż tak dużo. 
Odpowiedzi udzieliła Pani Anna Suchorowska, Kierownik Referatu ds. Gospodarki 
komunalnej, ochrony środowiska i rolnictwa, która poinformowała iż gmina jest 
w trakcie likwidacji takiego wysypiska. Koszt utylizacji azbestu, który znajdował się 
w tamtym miejscu, tzw. Lisi Kamień, to około 10 000,00 zł. Wyrzucone zostały tam 
również materiały budowlane i inne odpady komunalne, których mieszkańcy mogliby 
się pozbyć w ramach podpisanej z nimi deklaracji o odbiorze odpadów przez gminę. 
Gmina realizuje również co roku program utylizacji azbestu, dzięki któremu każdy kto 
złoży wniosek dotyczący odbioru i utylizacji azbestu, nie poniesie z tego tytułu 
żadnych opłat. Gmina jest zobowiązana do likwidacji dzikich wysypisk. Koszty 



likwidacji tych wysypisk powinny być pokrywane z opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, którą ponosi każdy mieszkaniec gminy na podstawie 
złożonej deklaracji. Gmina ma możliwość skorzystania z jeszcze jednego źródła na 
pokrycie kosztów likwidacji dzikich wysypisk, a mianowicie z wpływów z opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska. Nasz gmina chce z tej możliwości skorzystać, aby 
uniknąć w przyszłości ponownego podnoszenia stawek opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -14 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/174/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnym punktem obrad był projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Szydłów do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" 
- edycja 2021 w ramach Funduszu Solidarnościowego, który przedstawiła Kierownik 
M-GOPS Pani Agnieszka Makowska. 

Co roku Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej ogłasza nabór 
w ramach programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej". W tym roku 
nasza gmina realizuję program w edycji 2021,gdzie źródłem finansowania 
Programu są środki z Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób 
Niepełnosprawnych 

Głównym celem Programu jest wprowadzenie usługi asystenta osobistego 
jako formy ogólnodostępnego wsparcia dla osób niepełnosprawnych posiadających 
orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności, a także 
dzieci ze szczególnymi wskazaniami. Osoby te będą miały możliwość skorzystania 
z pomocy asystenta m.in. przy wykonywaniu codziennych czynności czy 
podejmowaniu aktywności społecznej. Program ma na celu również 
przeciwdziałanie dyskryminacji i wykluczeniu społecznemu ww. osób 
niepełnosprawnych poprzez umożliwienie im uczestnictwa w wydarzeniach 
społecznych, kulturalnych czy sportowych. Do zadań asystenta należeć będą m.in. 
pomoc w wyjściu, powrocie oraz w dojazdach, np. na rehabilitację i zajęcia 
terapeutyczne lub do ośrodków kultury, pomoc w zakupach i w załatwieniu spraw 
urzędowych. Koszt usługi na terenie naszej gminy w przeliczeniu na jedna godzinę 
zegarową to 40,00 zł brutto. Usługi świadczone przez asystenta są nieodpłatne, bez 
względu na dochód świadczeńiobiorcy i wykonywana jest ona na postawie karty 
zgłoszenia. Przyznanie asystenta osobistego nie wymaga przeprowadzenia 
wywiadu środowiskowego ani wydania decyzji administracyjnej. W tym roku środki 
przyznane z budżetu państwa dla naszej gminy opiewają na kwotę 59 312,00 zł. 

Pani Przewodnicząca RM zadał pytanie skierowane do Pani Kierownik 
M-GOPS, jakie jest zainteresowanie tym programem w naszej gminie? 
Odpowiedziała ona, że jest to pierwszy raz kiedy program ten realizowany jest w tej 
formie. Na dzień 30 marca br. były już w sumie trzy zgłoszenia. Duży wpływ na 



liczbę tych zgłoszeń ma sytuacja jaka panuje w chwili obecnej na terenie kraju, 
w związku z tym rozpoczęcie programu planowane jest na maj, a nawet może 
i lipiec br. Do końca roku planowane jest przydzielenie asystenta osobistego dla 
sześciu niepełnosprawnych. Bieżące informacje odnośnie programu będą pojawiać 
się na stronie internetowej UMiG Szydłów. 
Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 4 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/175/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejnym punktem obrad RM w Szydłowie był projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Szydłów do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa" -
edycja 2021, który przedstawiła Pani Agnieszka Makowska, Kierownik M-GOPS. 

Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej od roku 2019 ogłasza nabór 
wniosków w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa". Program „Opieka 
wytchnieniowa" - edycja 2021 jest kontynuacją tego zadania, a nasza gmina realizuje 
ten program już trzeci raz. Pomoc w postaci opieki wytchnieniowej na terenie gminy 
Szydłów będzie realizowana w ramach pobytu dziennego w miejscu zamieszkania 
osoby niepełnosprawnej. Planowana są trzy środowiska do których opieka ta będzie 
skierowana, a które również w ubiegłym roku były objęte ta opieką. Środki jakie 
zostaną pozyskane na realizację tego programu będą wynosić 29 376,00 zł i będą 
one pochodzić w całości z budżetu państwa, bez wkładu własnego gminy. Usługa 
świadczona będzie nieodpłatnie przy limicie godzin przydzielonych 
świadczeniobiorcy. Przyznanie opieki wytchnieniowej nie wymaga przeprowadzenia 
wywiadu środowiskowego ani wydania decyzji administracyjnej. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -14 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/176/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnym punktem obrad RM w Szydłowie był projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szydłów w 2021 roku, który przedstawiła 
Kierownik Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Pani Anna 
Suchorowska. 

Zgodnie z art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt 
(jednolity tekst Dz. U. z 2020 r., poz. 638) do zadań własnych gminy należy 
zapewnienie opieki zwierzętom bezdomnym oraz ich wyłapywanie. W związku 
z powyższym oraz zgodnie z art. 11a ww. cytowanej ustawy o ochronie zwierząt 



przygotowany został Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szydłów w roku 2021. 

Projekt Programu został przekazany do zaopiniowania właściwemu 
powiatowemu lekarzowi weterynarii oraz dzierżawcom i zarządcom obwodów 
łowieckich, działających na obszarze gminy Szydłów i otrzymał pozytywne opinie 
tych jednostek. Program ten realizowany będzie w oparciu o obowiązujące przepisy, 
zgodnie z którymi bezdomne psy mają zapewnione bezpieczne miejsce w schronisku 
dla bezdomnych zwierząt, a w razie potrzeby udzielana jest im fachowa pomoc 
weterynaryjna. Koszty realizacji programu pokrywane są z budżetu gminy. W tym 
roku wysokość zabezpieczonych środków na ten cel to 50 000,00 zł, z czego 
odpowiednio na wyłapywanie bezdomnych zwierząt i umieszczanie ich w schronisku 
- 38 000,00 zł, na usługi weterynaryjne - 10 000,00 zł, dokarmianie wolno żyjących 
kotów - 500,00 zł oraz zapewnienie miejsca odebranych zwierząt gospodarskich i ich 
utrzymanie w gospodarstwie rolnym - 1 500,00 zł. 

Przewodnicząca RM zadał pytanie, jaka jest liczba zwierząt, które utrzymuje 
gmina? Pani Anna Suchorowska odpowiedziała, że w chwili przekazania zwierząt do 
schroniska nie są one już na utrzymaniu gminy. W poprzednim roku, tj. 2020, do 
schroniska gmina przekazała w sumie 21 sztuk zwierząt. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -14 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/177/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejnym punktem obrad RM w Szydłowie był projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Szydłów celem przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 
który przedstawiła Pani Anna Suchorowska. 

Konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały wynika z art. 19 ust. 1 ustawy 
0 zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków oraz 
z 7 czerwca 2001 r. Gednolity tekst Dz. U z 2020 r. poz. 713). Zgodnie z art. 19 ust. 
1 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków, 
Rada Gminy na podstawie projektów regulaminów dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków (zwany dalej Regulaminem) oraz przekazuje go do zaopiniowania 
organowi regulacyjnemu Wody Polskie. 

Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Szydłów określa zasady zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków, w tym prawa i obowiązki dostawcy oraz odbiorców. 

Uzasadnieniem przyjęcia nowego Regulaminu, jest konieczność 
dostosowania treści aktu prawa miejscowego do obowiązujących przepisów 
w związku z art. 35 ust. 2 ustawy z dnia 13 lutego 2020 r. o zmianie ustawy Prawo 



budowlane oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2020 r., poz. 471). Zgodnie z tą 
ustawą do września br. rady gmin dostosowują treść regulaminów dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków do wymaganych, zmienionych przepisów ustawy 
0 zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków. Zmiany 
dotyczą głównie kwestii przyłączy, gdzie uproszczona została cała procedura 
ubiegania się o przyłączenie do sieci. Po wydaniu warunków technicznych przez 
gminę, osoba która ubiega się o przyłącze do sieci, sporządza plan sytuacyjny, 
gmina sprawdza czy plan ten zgodny jest z warunkami technicznymi i wydaje 
decyzję odnośnie przyłączenia do sieci. Taka uproszczona procedura obowiązywać 
będzie od września bieżącego roku. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
1 w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 4 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/178/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnym punktem obrad RM w Szydłowie był projekt uchwały w sprawie 
zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2021 rok. Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu 
przedmiotowej uchwały Panią Skarbnik Gminy, Alicję Kłonicką. 

Konieczność dokonania zmian w preliminarzu wydatków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, na 2021 r. o kwotę 66.524,90 zł wynika 
z wprowadzenia do preliminarza na 2021 r. środków finansowych niewykorzystanych 
w roku 2020. 
Kwota ta zostanie przeznaczona na zwiększenie wydatków GKRPAIkoh na: 
- prowadzenie działań zmierzających do poddania się leczeniu odwykowemu osób, 

które nadużywaniem alkoholu powodują rozkład życia rodzinnego, demoralizację 
małoletnich, uchylają się od pracy albo notorycznie zakłócają porządek publiczny -
pkt. 2 preliminarza o 7.000,00 zł, 

- działalność punktów konsultacyjnych dla osób uzależnionych od alkoholu 
i członków ich rodzin; dla osób doświadczających przemocy; świadczenie usług 
profilaktyczno-edukacyjnych w stosunku do dzieci z rodzin z problemem 
uzależnienia od alkoholu oraz rodzin dotkniętych przemocą w rodzinie - pod 
kierownictwem dojeżdżającego terapeuty - pkt. 3 preliminarza o 1.500,00 zł, 

- praca merytoryczna Koordynatora i GKRPA, zakup akcesoriów i sprzętu 
komputerowego, materiałów biurowych - pkt. 4 preliminarza o 1.500,00 zł, 

- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 
rozwiązywania problemów alkoholowych w szczególności dla dzieci i młodzieży -
pkt 5 preliminarza o 3.000,00 zł, 

- funkcjonowanie świetlic środowiskowych na terenie gminy Szydłów: umowy 
zlecenie, zakup węgla, sprzętu, materiałów, środki czystości i inne - pkt. 6 
preliminarza - o 48.024,90 zł, 

- zagospodarowanie wolnego czasu dzieci i młodzieży poprzez organizowanie 



aktywnych form wypoczynku - pkt. 7 preliminarza - o 5.500,00 zł. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 

i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -14 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/179/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejnym punktem obrad RM w Szydłowie był projekt uchwały w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 
nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Punkt ten 
przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa, Pani Anna Suchorowska. 

Stosownie do art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1439 ze zm.) rada gminy 
ustala w drodze uchwały górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli 
nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 
Zgodnie z art. 6 ust. 4 cytowanej ustawy rada gminy określając stawki opłat, 
o których mowa w ust. 2, jest zobowiązana z mocy prawa zastosować wyższe stawki, 
jeżeli odpady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny. Za usługi 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
w wysokości 450,00 zł/m 3. Za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, 
w przypadku gdy odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny, 
w wysokości 200,00 zł/ m 3. Za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, 
w przypadku gdy odpady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny, w wysokości 400,00 zł/ m 3. 
W orzecznictwie sądowo-administracyjnym, wskazuje się, iż górna stawka opłat, 
o których mowa w art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, cyt. - „... to w istocie maksymalna kwota jaką 
wyznaczyć może w charakterze ceny podmiot wykonujący usługę, a tym samym 
maksymalna kwota jaką uiścić musi, w razie jej ustalenia w takiej wysokości jako 
cenę, nabywca usługi. Wysokość zaś należności wynikać będzie bowiem z umowy 
zawartej z konkretnym przedsiębiorcą zajmującym się odbieraniem odpadów 
komunalnych i nieczystości ciekłych. Uchwała rady gminy w przedmiocie określenia 
górnych stawek opłat wyznacza jedynie sposób określenia ceny w umowie. Nie może 



być ona wyższa od tej określonej w uchwale; może natomiast być niższa. Górna 
stawka opłaty w istocie jest tożsama z maksymalną ceną. Mechanizm jej ustalania 
ma zaś służyć ochronie nabywcy usług przed wygórowanymi cenami, których mógłby 
żądać przedsiębiorca za swoje usługi 

Z uwagi na charakter norm prawnych zawartych w niniejszej uchwale stanowi 
ona akt prawa miejscowego. Do stanowienia aktów prawa miejscowego 
obowiązujących na obszarze gminy w myśl art. 40 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym, gminie przysługuje prawo na podstawie 
upoważnień ustawowych, zaś w myśl art. 18 ust. 2 pkt 15 tej ustawy do wyłącznej 
właściwości rady gminy należy stanowienie w sprawach zastrzeżonych ustawami. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -14 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXXI/180/ 2021 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 8 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje udzielił Burmistrz Andrzej Tuz: 
- w sprawie wniosku zgłoszonego przez radnego, Pana Dawida Sobiegraja, 

dotyczącej utwardzenia drogi dojazdowej do pól, Burmistrz zapewnił, że sprawa ta 
będzie na bieżąco monitorowana a gmina postara się ją rozwiązać; 

- sprawa zgłoszona przez radnego, Pana Sebastiana Gałązkę dotycząca drogi 
prowadzącej z Korytnicy w kierunku Szydłowa jest nieodosobnioną sprawą, 
ponieważ problem ten dotyczy dróg na terenie całej gminy. Prowadzone zostały 
rozmowy z firmą, która zajmuję się transportem korzeni i w rezultacie zapewnili oni, 
że w razie wynikłych uszkodzeń z ich winy, drogi zostaną naprawione przez nich; 

- w sprawie wniosku radnej, Pani Agnieszki Juszczak, Burmistrz zapewnił, że 
komunikaty odnośnie oprysków wykonywanych przez sadowników i rolników 
i związanej z tym kwestii ochrony pszczół, będą pojawiać się na stronie internetowej 
UMiG Szydłów; 

- sprawy zgłoszone przez radnego, Pana Łukasza Gondka, Burmistrz poinformował, 
że wspomniane tablice informacyjne zostaną ocenione pod względem technicznym 
i informacyjnym, a w miarę potrzeby wymienione lub odnowione. W sprawie drugiej 
interpelacji dotyczącej drogi na ulicy Opatowskiej i jej odwodnienia, Burmistrz 
poinformował, że oglądał ten teren wraz z Kierownikiem Referatu Gospodarki 
Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa i jest już nakreślony sposób 
rozwiązanie tego problemu; 

- w sprawie pytania radnego Pana Leszka Wójcika odnośnie dróg tzw. powodziówek, 
Burmistrz poinformował, że do chwili obecnej gmina nie ma żadnej odpowiedzi czy 
takie środki będą w tym roku. W związku z panującą pandemią COVID-19 
większość środków przeznaczanych jest na ratowanie życia i zdrowia obywateli, 
dlatego nie wiadomo czy takie środki znajdą się. W odpowiedzi na drugie pytanie 



odnośnie Funduszu Sołeckiego i związanych z tym przetargów, Burmistrz 
odpowiedział, że cała dokumentacja jest już przygotowywana, a przetargi powinny 
odbyć się w niedalekiej przyszłości. W poprzednich latach przetargi te odbywały się 
zazwyczaj w maju i kwietniu. 

- odnośnie sprawy zgłoszonej przez Panią Przewodniczącą RM dotyczącej krzaków 
na drodze w Solcu obok remizy OSP, zapewnił, że sprawa ta została już zapisana 
przez Panią Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa i na pewno zostanie rozwiązana, 

- w sprawie zgłoszonej przez radnego, Pana Damiana Karwatę, Burmistrz zapewnił, 
że w najbliższym czasie wspomniane przystanki zostaną odświeżone po mijającej 
zimie. 

Przewodnicząca RM udzieliła głosu Kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej, 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa, Pani Annie Suchorowskiej, która odpowiedziała na 
pytanie radnego z Korytnicy Pana Sebastiana Gałązki odnośnie, co kryje się pod 
nazwą opony. Jak poinformowała, opony które można wystawiać w ramach odbioru 
odpadów komunalnych mają pochodzić z prowadzenia gospodarstwa domowego. 
Opony z ciągników rolniczych pochodzą natomiast z prowadzonego gospodarstwa 
rolnego. Gmina Szydłów umieściła na swojej stronie internetowej i na tablicach 
ogłoszeń w każdym sołectwie, gdzie rolnicy mogą pozbyć się odpadów 
pochodzących z gospodarstwa rolnego, min: opon, sznurków i folii. Taka informacja 
znajduje się na stronie internetowej UMiG w zakładce - Gospodarowanie odpadami 
(10.01.2020: Informacje dotyczące odpadów z działalności rolniczej). Firma 
z Rzędowa, która odbiera od gminy Szydłów odpady komunalne poinformowała, że 
nie ma możliwości składowania takich opon, dlatego mieszkańcy muszą zgodnie 
z prawem, odpłatnie i w swoim zakresie oddawać zużyte opony do firm, które zostały 
wymienione w ww. informacji dot. odpadów z działalności rolniczej. 

Ad. 9. 
W punkcie wolne wnioski i informacje jako pierwszy zabrał głos radny 

Sebastian Gałązka w sprawie omawianego wcześniej problemu opon. Czy w skutek 
pocięcia opon będą one zabrane podczas odbioru odpadów komunalnych? 
Pani Kierownik Anna Suchorowska odpowiedziała, że niedopuszczalne jest żadne 
cięcie i zgniatanie opon i powinny one być oddawane w całości. 
Radny Sebastian Gałązka zapytał również, czy materiały z demontażu futryn, 
styropian, itp. są to odpady komunalne, które zostaną odebrane? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że jeżeli pochodzą one z demontażu w gospodarstwie 
domowym, to są to odpady komunalne, nie mogą one pochodzić natomiast z budowy 
czy powiększania budynku. 
Radny Sebastian Gałązka zadał pytanie odnośnie elektrośmieci, które w ostatnim 
czasie można było wystawić do odbioru. Czy znajdujący się w komplecie z regałem 
telewizor należy wymontować, ponieważ podczas ostatniego odbioru został zabrany 
tylko telewizor a regał nie? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że należało jednego dnia oddać telewizor jako 
elektrośmieci, a drugiego dnia należało wystawić pozostały po demontażu regał do 



odbioru tzw. „gabarytów". Można również nieodpłatnie zawieść do punktu odbioru 
odpadów selektywnych w Rzędowie, gdzie można oddać po okazaniu dowodu, że 
jest się z terenu gminy Szydłów, np.: futryny, drzwi, okna, meble. Każdy 
z mieszkańców, który ma jakiś problem gdzie należy dane odpady oddać, może 
zadzwonić do UMiG i na pewno zostanie udzielona mu odpowiedź. Taka informację 
można również uzyskać wchodząc na stronę UMiG w Szydłowie w zakładkę -
gospodarka odpadami. 
Radny Łukasz Gondek przypomniał, że podczas poprzednich sesji RM zgłaszał 
problem poprawienia bezpieczeństwa na ulicy Górki w Szydłowie i wtedy, sprawa ta 
została odłożona na okres letni. Jest tam potrzeba przycięcia gałęzi, zabezpieczenia 
pobocza, które jest bardzo strome oraz poprawy stanu nawierzchni na tej ulicy. 
Odpowiedzi na pytanie udzieliła Pani Kierownik Anna Suchorowska, która zapewniła 
że wszystkie wspomniane prace porządkowe na ulicy Górki, jak również inne 
zgłoszone przez pozostałych radnych, zostaną wykonane wiosną w odpowiedniej 
kolejności. 
Radny Łukasz Sobiegraj przekazał wszystkim informację, że Sołectwo Brzeziny 
zwyciężyło wojewódzki etap Ogólnopolskiego Konkursu „Fundusz Sołecki -
Najlepsza Inicjatywa" - „Adaptacja byłego sklepu G S na siedzibę Koła Gospodyń 
Wiejskich w Brzezinach". Zauważone zostało również przez tygodnik rolniczy Koło 
Gospodyń Wiejskich „Betulanki". W tygodniku tym zamieszczony został artykuł 
odnośnie działalności KGW w Brzezinach. Radny złożył podziękowania 
mieszkańcom miejscowości Brzeziny za zaangażowanie w działalność KGW 
w Brzezinach, jak również podziękował panu Burmistrzowi za przekazanie budynku 
dawnego GS-u w dzierżawę KGW. 
Pan Burmistrz Andrzej Tuz poinformował, że niedawno zostały zamontowane czujniki 
powietrza, które na bieżąco monitorują stan powietrza na terenie naszej gminy. 
Mierzą one stan powietrza, jego wilgotność, temperaturę, kierunek wiatru. Zostały 
one zamontowane w miejscowościach: Korytnica, Solec oraz Szydłów. Każdy 
z mieszkańców ma możliwość pobrania aplikacji na telefon, która znajduje się na 
stronie internetowej UMiG Szydłów i na bieżąco śledzić jaka jest pogoda na terenie 
naszej gminy. Na pewno wpłynie to na świadomość mieszkańców jakim powietrzem 
oddychamy i w jakim kierunku należy iść, aby poprawić jakość tego powietrza. 
Poinformował również, że Miejsko-Gminne Centrum Kultury w Szydłowie złożyło 
wniosek do Ministerstwa Kultury, który został bardzo dobrze oceniony. Minister 
Kultury przekazał dofinansowanie w wysokości 51 000,00 zł, z których to środków 
zakupiona zostanie scena. Będzie ona mogła posłużyć podczas organizowanych 
przez M-GCK w Szydłowie wielu imprez. Burmistrz złożył również gratulacje za 
piękną inicjatywę dla Sołectwa Brzeziny i zajęcie pierwszego miejsca w wojewódzkim 
etapie Ogólnopolskiego Konkursu „Fundusz Sołecki - Najlepsza Inicjatywa". 
Zakomunikował również, że plac budowy na ulicy Soleckiej został przekazany firmie 
Dylmex ze Staszowa, która wygrała przetarg na remont tej drogi. Zarząd 
Województwa Świętokrzyskiego przekazał na ten cel 780 000,00 zł, a koszt całej 
inwestycji wyniesie ponad 2 min 280 tys. zł. W ramach tej inwestycji na ulicy 
Soleckiej powstaną chodniki po obu stronach ulicy, znaki poziome i wymieniona 



zostanie nawierzchnia asfaltowa. Termin zakończenia realizacji tej inwestycji to 31 
sierpień 2021 roku. 
Burmistrz poinformował również wszystkich zainteresowanych, że pod koniec 
kwietnia na terenie naszej gminy planowany jest przyjazd Mammobusu. Termin ten 
zostanie jeszcze potwierdzony, a informacja o nim zostanie umieszczona na stronie 
internetowej, aby wszystkie zainteresowane kobiety mogły skorzystać z dostępnego 
badania. Dyrektor SPZOZ w Szydłowie prowadzi również cały czas poszukiwania 
lekarzy, aby poszerzyć dostępność wielu badań dla mieszkańców naszej gminy. 
Przewodnicząca RM Pani Katarzyna Skuza zaznaczył, że Mammobus, który 
w ostatnim czasie był na terenie naszej gminy, był z prywatnej firmy. Zadała również 
pytanie, odnośnie osoby, która miała być zatrudniona z Urzędu Pracy w SPZOZ 
w Szydłowie, aby docelowo pomagała w odbieraniu telefonów od pacjentów. 
Burmistrz poinformował, że w Ośrodku jest wyznaczona osoba, która zajmuje się 
odbieraniem telefonów i umawianiem wizyt pacjentów. 
Radny Łukasz Gondek przypomniał o problemie poboczy na ulicy Brzezińskiej, który 
został zgłoszony w poprzednim roku. Prace jakie zostały wykonane na tej drodze 
powiatowej zaczynają się dopiero w miejscu gdzie kończy się miejscowość Szydłów, 
natomiast na ulicy Brzezińskiej nic nie zostało zrobione. Gmina ze swojej strony 
miała wystosować pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w Staszowie w celu 
przedstawienia problemu i możliwości jak najszybszego rozwiązania go. Jakie kroki 
w tej sprawie zostały poczynione? 
Burmistrz odpowiedział, że rozmawiał z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych 
w Staszowie, który poinformował go, iż na wiosnę zaplanowane są prace 
porządkowe przy drogach powiatowych naszej gminy. Władze gminy zdają sobie 
sprawę, że takie prace są w tym miejscu konieczne i postarają się aby zostały one 
jak najszybciej wykonane. 
Przewodnicząca RM Pani Katarzyna Skuza przypomniała również o konieczności 
wykonania odwodnienia przy drodze powiatowej, która biegnie od Solca do zakrętu 
na Wolicę. Został tam wylany chodnik przy drodze powiatowej, jednakże nie ma tam 
żadnego rowu, przez co przy opadach deszczu cała woda spływa drogą. Pani 
Przewodnicząca spytała, czy coś w tej kwestii można zrobić. 
Pan Burmistrz zapewnił, że miejsce to zostanie poddane ocenie i sprawa na pewno 
zostanie zgłoszona do Zarządu Dróg Powiatowych, aby problem ten rozwiązać 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad sesj i został 
w pełni zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad X X X I sesj i Rady Miejskiej 
w Szydłowie. 

Protokołowała 

Beata Nowińska 


